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رئیس مجلس شــورای اسلامی با تاکید بر اینکه 
اشتغال و معیشت دو موضوع مهم و با اولویت برای 
مجلس اســت، گفت: در بودجه ۱۴۰۰، ۱۳ هزار 
میلیارد تومان از درآمدهای مربوط به تبصره ۱۸ به 

بخش اشتغال پرداخت نشده است.
به گزارش ایســنا، محمدباقر قالیباف در جلســه علنی دیروز 
سه شــنبه مجلس و در جریان بررســی گزارش مشترک دو 
کمیسیون برنامه و بودجه و کمیسیون ویژه جهش و رونق تولید 
درباره عملکرد دستگاه ها در خصوص بند الف تبصره ۱۸ قوانین 
بودجه ۱۴۰۰ و ۱۴۰۱، گفت: به همان اندازه که معیشــت برای 
ما مهم و دارای اولویت است، اشتغال هم اولویت دارد.وی ادامه 
داد: ما در برنامه ششم و بودجه سال های ۱۴۰۰ و ۱۴۰۱ منابعی 
را برای اشتغال و معیشت پیش بینی کردیم. قصد ما این نیست 
که از معیشت بزنیم و به اشتغال بدهیم. ما می گوییم باید منابع 
در جای خود هزینه شود.رئیس مجلس همچنین گفت: در سال 
۱۴۰۰ از بند ۳۸ تبصره ۱۴، ۳۲ همت )۱۰۰۰ میلیارد تومان( برای 
بحث مربوط به تبصره ۱۸ و اشتغال پیش بینی شد طبق گزارش 
تفریغ بودجه ۱۰۰ درصد منابع تبصره محقق شد. شما ۱۰۰ درصد 
منابع را برای معیشت دادید؟ اما چرا منابع را به اشتغال ندادید. به 
جای ۳۲ همت حدود ۱۹ همت پرداخت شد یعنی ۱۳ همت از 

درآمد قطعی به بخش اشتغال پرداخت نشده است. حال اینکه باید 
سازمان برنامه و بودجه این ۱۳ همت را به وزارتخانه های مربوطه 
برای اشتغال پرداخت می کرد. رئیس مجلس تاکید کرد: وقتی 
قانون نوشته می شود باید در جای خود هزینه شود به خصوص 

در دو موضوع معیشت و اشتغال وقتی که این اتفاق رخ نمی دهد 
مجلس باید چه کاری انجام دهد.قالیباف خطاب به میرکاظمی و 
خاندوزی، گفت: ۱۹ همت در حساب های مسدودی قرار گرفت 
و بانک ها هم دو برابر برای آن می توانستند وام بگذارند پس در 

حقیقت سال گذشته اگر ۱۳ همت را برای اشتغال و تولید پرداخت 
می کردیم حدود ۷۵ همت برای اشتغال و تولید اختصاص پیدا 
می کرد؛ از هزینه های غیر معیشتی و جاری تا جایی که می توانید 
کنار بگذارید تا قانون را اجرا کنید.رئیس مجلس درباره عملکرد 
ســازمان برنامه و بودجه در خصوص بند الف تبصره ۱۸ قانون 
بودجه ۱۴۰۱، گفت: وقتی مجلس قانونی را مصوب می کند توقع 
می رود که آن قانون اجرا شود. ما سال گذشته منابع تبصره ۱۸ را 
در اختیار وزارت اقتصاد قرار داده و آن را در صندوقی گذاشتیم که 

سازمان برنامه با آن مخالف بود.
 امسال این منابع در اختیار سازمان برنامه گذاشته شد که تا الان 
سازمان برنامه قرانی از آن را نداده است. پس با این وضعیت توقع 
داریم که سال آینده باز هم این منابع را به سازمان برنامه بدهیم؟ 
عملکرد نشان می دهد که باید این منابع در صندوق وزارت اقتصاد 
باشد.رئیس مجلس با تاکید مجدد بر اینکه اشتغال و معیشت دو 
موضوع مهم است، گفت: آقای میرکاظمی من با پیشنهاد شما در 
موضوع معیشت در بودجه ۱۴۰۱ مخالف بودم و حتی گفتم که 
سقف تعیین شده برای معیشت پاسخگو نیست، پیشنهاد ۳۲۰ 
همت را داشتم و شما اصرار بر ۱۶۰ همت داشتید؛ ما حواسمان به 
معیشت و اشتغال هست البته بی انصافی هم نمی کنیم و شرایط 
سخت دولت را هم می فهمیم، گزارش درآمدهای دولت را هم 

می بینیم.رئیس مجلس همچنین گفت: تصمیمی در جلسه سران 
قوا برای فروش اموال مازاد و اتمام پروژه های نیمه تمام گرفته 
شده که ان شاءالله ظرف یک ماه آینده طرح یا لایحه دو فوریتی 
آن در مجلس بررسی می شود و این موضوع تعیین تکلیف خواهد 
شد. قالیباف همچنین خطاب به وزیر اقتصاد گفت: آقای خاندوزی 
شما یا خسته شدید یا رودربایستی دارید، انتظار می رود که شما 
مطالبه گرایانه پیگیری کنید همانطور که پارسال این اقدام را انجام 

می دادید. 
وی از روســای کمیســیون های برنامه و کمیسیون برنامه و 
کمیسیون ویژه جهش تولید خواست که گزارش های نظارتی خود 
را به مجلس ارائه کنند و همچنین دیوان محاسبات تا یک ماه 
آینده آخرین وضعیت را بگویند. رئیس مجلس با بیان اینکه در 
شرایط سخت اقتصادی اشتغال و معیشت دو موضوع مهم است،  
یادآور شد: دولت قبل در تبصره ۱۸ عملکردی نداشت اما آقای 
میرکاظمی شما هم باید قانون بودجه را رعایت کنید. ما علاوه بر 
بحث یارانه موضوع ۹ میلیارد دلار ارز با همان ارز یارانه ۴۲۰۰ در 
اختیار دولت قرار دادیم. البته که دولت سامانه ETS ارزی را هم 
راه اندازی نکرده است ما بر اساس میزان تحقق درآمدهای دولت 
صحبت می کنیم. مشخصا بحث تعیین تکلیف LPG درآمدی 

بالای ۱۰۰ همت برای دولت خواهد داشت.

بررسی عملکرد دستگاه ها در اجرای تبصره ۱۸ بودجه

قالیباف:  قانون بودجه درباره اشتغال را رعایت کنید
نماینده مردم اصفهان در مجلس:

فرونشست زمین منتظر تصمیمات ما نمی ماند
نماینده مردم اصفهان در مجلس اظهار داشــت: با توجه به زحمات کشیده شده 
دســتاوردی در خصوص مدیریت آب زاینده رود حاصل نشده و فرونشست زمین 

منتظر تصمیمات ما نمی ماند.
به گزارش بازار، مهدی طغیانی در نشست دیروز مجلس در تذکری با اشاره به سالگرد تجمع ۲۸ آبان 
مردم اصفهان، گفت: یک سال از تجمع اعتراضی مردم اصفهان در خصوص وضعیت مدیریت آب زاینده 
رود می گذرد اما با وجود زحمات کشیده شده هنوز دستاورد خاصی در این زمینه نمی بینیم.نماینده مردم 
اصفهان در مجلس افزود: فرونشست زمین منتظر تصمیمات ما نمی ماند و با توجه به شرایط موجود ما 
نباید سالگرد این حادثه به یک پدیده جدید تبدیل شود و لازم است برای جبران حق آبه های مردم و 

مطالبه مدیریت منابع آبی اقدامات لازم صورت گیرد.

 نباید به بهانه کسری بودجه
 حمایت از تولید را نادیده گرفت

نماینده مردم اردبیل در مجلس گفت: نباید به بهانه کسری بودجه حمایت از تولید را 
نادیده گرفت، برخی اعتراضات به موضوع بیکاری جوانان برمی گردد که این مشکل 

با حمایت از تولید و اشتغال برطرف می شود.
به گزارش مهر، صدیف بدری نماینده مردم اردبیل در مجلس دیروز در صحن علنی مجلس درباره بند 
)الف( تبصره ۱۸ قانون بودجه ۱۴۰۰ و ۱۴۰۱ کل کشور گفت: یکی از ابزارهایی که می تواند به رونق 
اقتصادی و افزایش تولید کمک کند، پرداخت تسهیلات حمایتی به صنایع تولیدی است که مجلس این 
موضوع را در قالب تبصره ۱۸ بودجه مورد توجه قرار داد.وی بیان کرد: در تبصره ۱۸ قانون بودجه سال 
۱۴۰۱، ۱۲۸ هزار میلیارد تومان تسهیلات حمایتی کم بهره از منابع درآمدی پیش بینی شد اما تخصیص 
آن از ابتدای سال تاکنون صفر بوده است. یعنی می توان گفت عملکرد دولت و سازمان های مرتبط در 
باره حمایت از تولید صفر بوده است.بدری با تاکید بر اینکه بیکاری مشکل تمام استان های کشور است، 
تصریح کرد: مقام معظم رهبری، بارها بر ضرورت حل مشکل بیکاری تاکید کرده اند. با توجه به تأکیدات 
رهبری برای حمایت از تولید، باید به سمت سرمایه گذاری برای بخش تولید حرکت کنیم اما این موضوع با 
حرف و شعار عملیاتی نمی شود و مشکلی حل نخواهد شد.نماینده مردم اردبیل در مجلس ادامه داد: بودجه 
بالغ بر دو هزار و ۲۰۰ میلیارد تومان برای این موضوع برای استان ها پیش بینی شد اما تاکنون پرداخت 
نشده است. درآمد هدفمندسازی یارانه ها در سال گذشته به صورت صد درصد محقق شد اما چیزی به 
دستگاه ها داده نشده است. بنابراین کوتاهی سازمان هدفمند کردن یارانه ها و سازمان برنامه و بودجه و 
وزارت اقتصاد مشهود است.بدری تاکید کرد: نباید به بهانه کسری بودجه حمایت از تولید را نادیده گرفت. 
برخی از اعتراضات فعلی به موضوع بیکاری جوانان تحصیل کرده برمی گردد. این موضوع قطعاً با حمایت 

از تولید و اشتغال برطرف خواهد شد.

کشتی آرای : بازار طلا و سکه کاهشی می شود
کشتی آرای با تأکید براینکه روند صعودی قیمت طلا و ارز در بازار متوقف شده است، 
گفت: پیش بینی می شود با ادامه عرضه ی اوارق سکه در بازار سرمایه طی روزهای 

آینده بازهم قیمت ها در بازار کاهش یابد.
به گزارش تســنیم، محمد کشتی آرای درباره وضعیت بازار طلا و سکه، اظهار داشت: روند قیمتی در 
بازار طلا و ســکه امروز نسبت به روزهای گذشته تغییر داشته و کاهشی شده است.وی با بیان اینکه 
روند صعودی قیمت ها در بازار طلا و ارز متوقف شده است، تصریح کرد: همزمان با توقف روند صعودی 
قیمت ها در بازار داخلی، قیمت طلای جهانی نیز ۱۰ دلار نسبت به روز گذشته کاهش داشته است.این 
فعال بازار طلا و سکه با اشاره به اینکه کاهش قیمت ارز در بازار داخلی و طلای جهانی در کنار آغاز عرضه 
اوراق سکه بانک مرکزی در بازار سرمایه موجب کاهش قیمت ها شده است، گفت: براساس طرح جدید 
بانک مرکزی و با عرضه اوراق سکه مرکزی، بسیاری از سرمایه های سرگردان و نقدینگی مردم می تواند 
راهی این بازار شود.کشتی آرای از کاهش حباب سکه خبر داد و گفت: حباب سکه از ۲ میلیون و ۷۰۰ هزار 
تومان به یک میلیون و ۷۰۰ هزار تومان کاهش یافته است و پیش بینی می شود با ادامه عرضه ی اوارق 
سکه در بازار سرمایه طی روزهای آینده بازهم کاهش یابد.او تأکید دارد که در روزهای گذشته التهابات بازار 
طلا و ارز با هم مرتبط بودند ولی از امروز فضای هر دو بازار آرام شده و خریدهای هیجانی مردم نیز نسبت 
به روزهای گذشته کاهش محسوس داشته است.وی با بیان اینکه طلای آبشده نیز هفته قبل حباب 
داشت ولی الان حباب طلا هم تخلیه شده است، افزود: عرضه اوراق سکه باعث کاهش حباب سکه می 
شود؛ کما اینکه قیمت سکه نسبت به دیروز ۳۰۰ هزار تومان کاهش یافته است و این کاهش ادامه دار 
خواهد بود.به گفته کشتی آرای، اوراق سکه بانک مرکزی محل مناسبی برای سرمایه گذاری مردم خواهد 
بود چراکه نه تنها ریسک نگه داری سکه را ندارد و فقط اوراق )بصورت کاغذی( در اختیار مردم است بلکه 
همان سودآوری سکه را نیز خواهد داشت.وی با بیان اینکه قیمت هر گرم طلای ۱۸ عیار دیروز تا یک 
میلیون و ۵۱۰ هزار تومان هم بالا رفته بود ولی دیروز با ۵۰ هزار تومان کاهش به یک میلیون و ۴۶۰ هزار 
تومان رسیده است، گفت: قیمت سکه طرح جدید ۱۶ میلیون و ۱۵۰ هزار تومان، سکه طرح قدیم ۱۵ 
میلیون و ۴۰۰ هزار تومان، نیم سکه ۸ میلیون و ۹۰۰ هزار تومان، ربع سکه ۳ میلیون و ۳۰۰ هزار تومان 
است.کشتی آرای گفت: قیمت سکه های نیم، ربع و گرمی همچنان دارای حباب است چراکه فعلًا در 
بورس کالا، اوراق سکه تمام عرضه می شود و اگر در روزهای آینده اوراق سایر قطعات سکه نیز عرضه 
شود از حباب این سکه ها نیز کاسته خواهد شد.گفتنی است، عرضه اولیه اوراق سلف موازی استاندارد سکه 
بانک مرکزی جمهوری اسلامی ایران، امروز سه شنبه ۱۷ آبان ماه در بورس کالای ایران انجام می شود.
طبق اطلاعیه بورس کالا، عرضه اولیه اوراق سلف موازی استاندارد سکه بانک مرکزی به تعداد ۱۰۰.۰۰۰ 
قطعه سکه معادل ۱۰.۰۰۰.۰۰۰ اوراق سلف موازی استاندارد سکه بانک مرکزی در روز سه شنبه مورخ ۱۷ 
آبان ۱۴۰۱ از ساعت ۱۱:۳۰ الی ۱۵ دوره پیش گشایش و رأس ساعت ۱۵ حراج تک قیمتی انجام خواهد 
گرفت.همچنین معاملات ثانویه این اوراق از تاریخ ۱۸ آبان ۱۴۰۱ تا ۱۷ اردیبهشت ۱۴۰۲ ادامه خواهد 
داشت.اوراق سکه بانک مرکزی معاف از مالیات بوده و کلیـه اشخاص حقیقی می توانند حداکثـر معادل 
۱۰۰ سکه تمام بهـار آزادی طرح جدید و همچنین صندوق های سرمایه گذاری طلا بدون محدودیت، 
نسبت به خرید این اوراق اقدام کنند.براساس این گزارش، سررسید اوراق سکه بانک مرکزی، ۶ ماه پس 
از عرضه اولیه، با تسویه نقدی در سررسید بوده و قیمت تسویه نقدی اوراق نیز معادل میانگین موزون 
قیمت های پایانی تمامی گواهی های سپرده سکه بانک ها و اوراق سکه بانک مرکزی در بورس کالای 
ایران در آخرین جلسه معاملاتی خواهد بود.معاملات ثانویه اوراق سکه مرکزی، در بورس کالای ایران 
انجام میشود و دارندگان اوراق درصورت تمایل به فروش اوراق زودتر از سررسید، می توانند اوراق سکه 
خود را در بورس کالای ایران، به قیمت روز به فروش برسانند.بانک مرکزی ج.ا.ا تسویه نقدی اوراق در 
سررسید و همچنین نقدشوندگی این اوراق در بازار ثانویه بورس کالای ایران به قیمت روز را متعهد می 
شود. بنابراعلام روابط عمومی بانک مرکزی، اوراق سکه بانک مرکزی علاوه بر امکان سرمایه گذاری در 

طلا، قابلیت توثیق در شبکه بانکی برای اخذ انواع تسهیلات را نیز دارد.

کمبود سرم را با واردات از هند و ترکیه جبران کردیم
 آمریکا دارو را تحریم نکرد، مکانیزم مالی ما 

محدود است 
نایب رئیس اتحادیه واردکنندگان با بیان اینکه آمریکا ما را تحریم دارویی نکرده است، 
گفت: ایران داروهایی تولید شده از کمپانی هایی آمریکایی را از دفاتر این کمپانی ها در 
کشورهای اروپایی مانند هلند و یا روسیه خریداری و وارد می کند؛ آمریکا دارو را تحریم 
نکرده ولی مکانیزم مالی ما محدود شده است از این رو با دشواری می توان دارو وارد کرد 

و به نوعی تحریم مالی منتهی به تحریم دارویی می شود.
مجتبی بوربور در گفت وگو با ایلنا، در پاسخ به این پرسش که آیا نوسان های نرخ ارز بر روند واردات دارو تاثیر 
گذاشته است؟ گفت: نوسان های نرخ ارز در قیمت نیمایی اثر ملموسی نمی گذارد چراکه وزارت بهداشت ارز 
حاصل از واردات دارو را تخصیص می دهد؛ ۵ درصد تغییر در نرخ نیمایی اثری در بازار نمی گذارد و پیش بینی 
تغییر متاثر از نوسان نرخ ارز نداریم؛ به نظر می رسد نوسانات در تامین ارز چالش های را ایجاد کند و تامین ارز 
دیر و زود  شود.وی با اشاره به تغییرات ایجاد شده در ساختار سازمان غذا و دارو، گفت: احتمال اینکه بتوان 
کمبودها را در یک بازه زمانی مشخص مدیریت کرد وجود دارد؛ چراکه تیم جدیدی که در سازمان مستقر شدند 
از نظر عملیاتی تجربه خوبی دارند و می توانند کمبودها را مدیریت کنند.نائب رئیس اتحادیه واردکنندگان دارو 
درباره چرایی کمبود دارو در ماه های گذشته، گفت: شرکت های تولیدکننده و واردکننده بعد از تغییرات نرخ ارز 
دچار مشکلات در قیمت گذاری شدند که اگر به این مشکلات زودتر رسیدگی می شد شاهد این کمبودها با 
این شدت نبودیم.بوربور ادامه داد: بازنگری نرخ آنتی بیوتک ها متاثر از نرخ نیمایی نبود و قیمت آن درست و واقع 
بینانه نبود؛  بعد از کنترل بیماری کرونا، مدارس و دانشگاه ها باز شدند و بیماری ها دیگر مانند سرماخوردگی، 
آنفولانزا و بیماری های تنفسی در کشور شایع شدند از این رو مصرف دارو رشد قابل توجهی کرد. البته بخشی 
از این کمبودها و افزایش نرخ دارو به تورم جهانی قیمت دارو باز می گردد این در حالیست که پیش بینی افزایش 
قیمت دارو در بازارهای جهانی مطرح نیست و همواره روندها از نظر قیمت کاهشی بودند.وی با بیان اینکه 
وزارت بهداشت باید بر لیست داروهای هشدار متمرکز شود، گفت: ۳ نوع گروه دارویی در وزارت بهداشت 
تعریف شده است؛ گروه اول داروهایی سبز هستند که وزارت بهداشت برای مواد اولیه و تامین آنها مشکلی 
ندارد و بیشتر داروها در این دسته جایی می گیرند، گروه دوم داروهای قرمز هستند که ما در تامین آنها کمبود 
داریم مانند دارو اطفال، سرم و کلریدسدیم؛ دسته سوم داروهای لیست زرد یا هشدار هستند اگر به این داروها 
توجه نشود در لیست دارو کمبود می روند.این فعال اقتصادی به سازمان غذا و دارو پیشنهاد داد که بر تامین 
داروهای زرد تمرکز شود و افزود: این گروه نباید در لیست کمبود برود.به گفته این فعال اقتصادی؛ کمبود سرم 
در ماه های اخیر را با واردات از هند و ترکیه جبران کردیم البته حجم معدودی سرم از اروپا وارد کشور شد.نایب 
رئیس اتحادیه واردکنندگان با بیان اینکه آمریکا ما را تحریم دارویی نکرده است، گفت: ایران داروهایی تولید 
شده از کمپانی هایی آمریکایی را از دفاتر این کمپانی ها در کشورهای اروپایی مانند هلند و یا روسیه خریداری و 
وارد می کند؛ آمریکا دارو را تحریم نکرده ولی مکانیزم مالی ما محدود شده است از این رو با دشواری می توان 
دارو وارد کرد و به نوعی تحریم مالی منتهی به تحریم دارویی می شود.وی طرح دارویار را مثبت توصیف کرد و 
افزود: برخی از کمبودها ناشی از نبود دارو نیست؛ داروخانه نمی تواند اقتصادشان را بچرخاند بنابراین دچار کمبود 
ناشی از عدم  وصول پول ها از بیمه گذار می شوند.بوربور در پاسخ به این پرسش که افزایش قیمت دارو از توان 
مردم خارج شده است آیا دولت در این زمینه برنامه ای دارد، گفت: طرح دارویار یا همان واقعی سازی قیمت ها 
در یک بازه زمانی مشخص درست اجرا شد اما ادامه پیدا نکرد؛ دولت باید نقدینگی را وارد چرخه دارویی تولید 
و پخش کند و بودجه بیمه گذاران را بدهد و بیمه ها مطالبات داروخانه ها را بدهند و در نهایت این پول به پخش 
و تامین کنندگان برسد.این فعال اقتصادی با اشاره به تورم موجود در کشور، گفت: قیمت دارو نیز متاثر از تورم 
است؛ واردات دارو همچنان با ارز ترجیحی انجام می شود و قرار است در سال جاری قرار است واردات دارو با ارز 
نیمایی انجام بشود. به نظر من صنعت دارو به دنبال سودهای غیرواقعی نیست و حمایتی عمل می کند.وی در 
پایان بیان کرد: ۹۵ درصد از تعداد دارویی کشور را در داخل کشور تولید می شود و ۵ درصد آن را وارد می کنیم 

ارزش داروهایی وارداتی گران است و ۲۵ درصد از ارزش داروهای ما وارداتی است.

دولت قصد دارد در راستای اجرای طرح 
نهضت ملی مسکن، خانه های ویلایی 
بسازد. خانه هایی که نام آنها را مسکن 
»تدریجی« گذاشته اما در واقع، خانه های 
نیمه ساخته ای است که خود متقاضیان 

باید آن را تکمیل کنند!
به گزارش تجارت نیوز، ماه گذشته علیرضا جعفری 
معاون وزیر راه و شهرســازی گفته بود: »ساخت 
مســکن با تراکم پایین و به  صورت ویلایی یک 

طبقه در شهرهایی که زمین داریم برنامه  اولویت دار وزارت راه و شهرسازی است. 
به  عبارت دیگر با برنامه ریزی صورت گرفته مسکن تدریجی در این اراضی ساخته 
خواهد شد و در گام اول، متقاضی که توان اقتصادی نسبی دارد می تواند واحد 
۶۰ متری بسازد و به مرور زمان آن را مثلا به ۸۰ متر، ۱۰۰ متر و بیشتر توسعه 

دهد.«
در آن زمان گفته می شد برای ۱۲ شهر از جمله بینالود، ایوانکی، عالیشهر، رامین، 
شیرین شهر، علوی، تیس، رامشار، مجلسی و امیرکبیر زمین ویلایی در اختیار مردم 
قرار خواهد گرفت. حالا مدیرکل راه و شهرسازی یزد هم گفته است که استان 
یزد در کشور به عنوان پایلوت اجرای طرح نهضت ملی مسکن به صورت ویلایی 
انتخاب شده  و برای واحدهای این طرح، زمین در قالب قطعات ۲۴۰ و ۲۵۰ متری 
در نظر گرفته شده است. بنابر گفته احسان خواجه رضایی، در این طرح واحدهای 
مسکونی به صورت نیمه ساز تحویل متقاضیان می شود تا هر متقاضی مطابق با 

آورده و توان خود با سرعت بیشتری نسبت به تکمیل واحد مسکونی اقدام کند.
سود مالی و موفقیت آماری دولت

اما این رویه چه سودی برای دولت خواهد داشت؟ در حالی که دولت سیزدهم 
تمامی وعده های خود را شکست خورده می بیند در تلاش است تا دست کم بتواند 
تا سال پایانی سکانداری امور، دست کم بخشی از وعده بزرگ نهضت ملی مسکن 
را اجرا کند. وزارت راه برای تحقق این هدف با کمبودهای زیادی در زمینه مالی 

و تامین زمین مواجه است.
دولت در حوزه تامین مالی به حربه های جدیدی روی آورده و با پوشش جذاب 
»خانــه ویلایی«، متقاضیان را برای ورود به پروژه خود ترغیب کند؛ آن هم در 
شرایطی که حتی اجاره آپارتمان با متراژ بسیار پایین هم برای مردم به مشکلی 
جدی تبدیل شــده است! این در حالی اســت که نه بانک ها هنوز به پرداخت 
تسهیلات ورود کرده اند و نه متقاضیان واجد شرایط توانسته اند آورده اولیه را تامین 
و ثبت نام خود را نهایی کنند. رئیس کل بانک مرکزی هم اعلام کرده اســت 
پروژه های نهضت ملی مسکن هنوز به مرحله دریافت اعتبار نرسیده اند و بر همین 

اساس شبکه بانکی تسهیلاتی پرداخت نکرده است.
در این شــرایط چاره کار دولت چیست؟ با توجه به تجربه دولت های قبل در 
ساخت مسکن، این بار دولت سیزدهم تلاش کرده است در چاه تامین مالی نیفتد 
و بر همین اساس از مسیر احداث واحدهای خودمالکی و نیمه ساخته، بار اصلی 

ساخت مســکن را به دوش متقاضیان بیندازد. در 
واقع در این طرح، دولت واحدهای وعده داده شده را 
تحویل می دهد و آمار شگفت انگیزی از طرح خود را 
اعلام خواهد کرد اما در واقع، واحدهای تحویل داده 
شده، واحدهایی نیمه کاره هستند که پس از تحویل، 
مالکان باید به دنبال تکمیل و قابل سکونت شدن 
آن باشند! بدین ترتیب دولت هم وعده خود را عملی 
کرده و هم بخش بزرگی از بــار مالی را از دوش 
خود برداشته است. به ویژه با توجه به تورم عمومی 
بالای ۴۰ درصدی و رشد ۵ تا ۱۲۰ درصدی انواع مصالح ساختمانی طی یک 

سال گذشته، این رویکرد برای دولت بسیار سودآور خواهد بود.
کاهش هزینه ساخت

ساخت خانه های ویلایی اما غیر از کاهش مسئولیت اتمام پروژه و انتقال بار 
فشار مالی بر دوش متقاضیان، سود دیگری هم دارد که البته این بار، متقاضیان 
را هم با دولت شریک خواهد کرد. چرا که گفته می شود هزینه ساخت هر متر 
واحد ویلایی، تقریبا ۵۰ درصد کمتر از هزینه ساخت آپارتمان خواهد بود چرا که 
واحدهای ویلایی از هزینه های عمومی و اختصاصی بسیار کمتری مدر مقایسه 

با آپارتمان برخوردارند.
آسیب های زیست محیطی نهضت ملی مسکن

اما مســاله دیگری که دولت نفع زیادی از آن خواهد برد، تعیین مکان اجرای 
پروژه های ویلایی اســت که عموما در مناطق حومه ای و یا نقاط روستایی قرار 
گرفته اند. با توجه به نقاطی که معاون وزیر راه و شهرسازی از آنها نام برده و بر 
اساس شواهدی که از کلنگ زنی یا تامین زمین در شهرستان ها و استان ها موجود 

است، دولت به دنبال زمین ارزان برای اجرای پروژه خود بوده است.
این مهم اما بدون توجه به لزوم توزیع متناسب جمعیت، سطح امکانات رفاهی 
و آموزشی و همچنین وضعیت جغرافیایی منطقه انجام شده است. به عنوان مثال 
استان یزد که به عنوان منطقه پایلوت برای احداث خانه های ویلایی نهضت ملی 
مسکن در نظر گرفته شده است، سال هاست از مشکل بی آبی رنج می برد!به تازگی 
بنفشه زهرایی دبیر کارگروه ملی سازگاری با کم آبی با تأکید بر ضرورت به رسمیت 
شناخته شدن چالش کم آبی از سوی نظام حکمرانی کشور، گفته است طرح توسعه 
مسکن به شــکلی که اکنون در حال اجراست، چالش های جدی در تامین آب 

شهرهای مختلف ایجاد خواهد کرد.
 او در گفت وگو با ایسنا شهر همدان را مثال زده است که امسال با قطع گسترده 
و جیره بندی طولانی آب مواجه بود اما مساحت زمین های اختصاص داده شده 
به طرح نهضت ملی مســکن در آن، بیشــتر از ۱۰ درصد مساحت فعلی شهر 
همدان است! طرح نهضت ملی مسکن در شرایط فعلی، طرحی شکست خورده 
محسوب می شود؛ به ویژه آنکه پیشروی آن روی زمین کمتر از ۱۰ درصد بوده 
 و اخبار پیشــرفت پروژه هم که از سوی دولت اعلام می شود در حد کلنگ زنی 

بوده است.

»دستگاه کارتخوان قطع است«، »لطفا 
کارت به کارت کنید«، »اینجا فقط پول نقد 
قبول می کنیم«، اگر این روزها برای خرید 
به واحدهای صنفی مختلفی رفته باشید 
و یا گذرتان به مطب برخی پزشــکان 
خورده باشد هنگام پرداخت هزینه کالا 
یا خدماتی کــه دریافت کرده اید احتمالا 
یکی از این جملات را شنیده اید. برخی از 
فروشندگان و پزشکان ترجیح می دهند از 

دستگاه کارتخوان کمتر استفاده کنند تا برای پرداخت مالیات زیاد 
به دردسر نیافتند.

به گزارش خبرآنلاین، در حال حاضر تمام فروشگاه ها، مراکز درمانی، مطب ها 
و حتی برخی دست فروشــان دستگاه کارتخوان دارند اما با اجرایی شدن قانون 
پایانه های فروشگاهی و سامانه مودیان و رصد تراکنش های مالی، برخی صاحبان 
کسب  و کار با استفاده از ترفندهای مختلف، استفاده از دستگاه کارتخوان را حذف 
کرده  و وجه خود را به صورت دیگر از مشــتری طلب می کنند؛ به گونه ای که 

این مساله باعث ایجاد مشکلات بسیاری برای مردم در هنگام خرید شده است.
قانون پایانه های فروشگاهی و سامانه مودیان در آبان سال ۱۳۹۸ به تصویب 
مجلس شورای اسلامی رسید. هدف از تصویب و اجرای این قانون جلوگیری از 
فرار مالیاتی و ایجاد شفافیت در معاملات و تراکنش های مالی بود که به موجب آن، 
دستگاه های کارتخوان به  عنوان پایانه فروشگاهی شناخته شد. بر اساس این قانون 
مودیان مالیاتی و صاحبان کسب  و کار موظف به اتصال دستگاه های کارتخوان 
خود به پرونده های مالیاتی هستند. بر اساس آمارهای موجود با اجرای ماده ۱۱ 
این قانون، حدود ۱۸ میلیون و ۸۰۰ هزار دستگاه کارتخوان ساماندهی شد که از 
این تعداد حدود ۹ میلیون و ۴۰۰ هزار دستگاه به علت عدم اتصال به پرونده های 

مالیاتی غیر فعال و مابقی نیز به پرونده های مالیاتی مربوطه متصل شد.
۵۰۰ هزار تومان را کارت به کارت کن

یکی از شــهروندانی که برای خرید لوازم آرایشی و بهداشتی به یک فروشگاه 
بزرگ در بلوار سجاد مراجعه کرده، بیان می کند: فروشنده پس از اینکه کالاهایم 
را انتخاب کردم گفت ۵۰۰ هزار تومان را کارت به کارت یا به حسابم واریز کن. 
زمانی  که از او علت را جویا شــدم، گفت دستگاه کارتخوان قطع است؛ فعلا از 
کارتخوان استفاده نمی کنیم و برگه ای که روی آن شماره کارت نوشته شده بود 
را به من داد.وی ادامه می دهد: این مساله حتی به واحدهای صنفی کوچک نیز 
تسری پیدا کرده و اصناف هم درخواست کارت به کارت مبالغ اجناس شان را دارند.

یک شهروند دیگر در خصوص تجربه مشابه خود بیان می کند: هفته گذشته پس 
از خرید اقلامی همچون روغن نباتی، قند و کالاهای دیگر فروشنده در منطقه 
مصلی از من درخواست کرد ۸۰۰ هزار تومان را کارت به کارت کنم. این روزها 
این جملات برای مردم غریب نیست. برخی فروشنده ها به دنبال پول نقد یا واریز 
پول به حساب خود هستند. وقتی که علت را جویا می شویم، دغدغه پرداخت بیشتر 

مالیات را دارند. گناه مشتری چیست؟ برای امثال ما 
که طریقه استفاده از نرم افزارهای بانکی را نمی دانیم، 
چرا باید دنبال عابربانک بگردیم و در صف بایستیم؟ 
هزینه کارت به کارت را هم مشــتری باید متقبل 

شود. آیا نظارتی در این خصوص انجام می شود؟
کارت به کارت دردسر زیادی را برای 

مردم ایجاد می کند
بر اساس مشاهدات خبرنگارما حتی برخی پزشکان 

نیز مبادرت به دریافت پول نقد می کنند.
مرد جوانی که برای ویزیت به مطب یکی از پزشکان در منطقه احمدآباد مراجعه 
کرده در این رابطه بیان می کند: در مطب برخی از پزشــکان پول نقد دریافت 
می شود و حتی برخی بر انجام کارت به کارت تاکید دارند. این مساله دردسر زیادی 
برای مردم درست کرده است. تهیه پول نقد، یافتن عابر بانک، ایستادن در صف 
و... برای فرد بیمار یا همراهان او مشکلاتی را ایجاد می کند. زمانی هم که به این 

مساله انتقاد می شود، با رفتار نامتعارف منشی رو به رو می شویم.
در این رابطه احمدرضا مدبرنیا، مدیر کل امور مالیاتی خراسان رضوی، در گفت وگو 
با ایسنا درباره فرار مالیاتی برخی از اصناف و صاحبان کسب  و کار با استفاده از 
کارت به کارت با توجه به اتصال دستگاه های پوز به سامانه پرونده های مالیاتی 
بیان کرد: کلیه حساب های بانکی مورد حسابرسی قرار می گیرد اما تراکنش، منشاء 
درآمد نیست مگر اینکه این تراکنش صورت گرفته، یک منشا درآمدی داشته 
باشد. بنابراین تراکنش به تنهایی مشمول مالیاتی نیست. اقداماتی که سازمان 
مالیاتی انجام داده این است که کلیه حساب های بانکی به صورت کارت به کارت، 
نقدی یا تمام صورت چک هایی که بین مدعیان یا اشخاص مبادله می شود را در 

اختیار سازمان قرار خواهد داد.
 متخلفان مشمول جریمه ای معادل ۳۰ درصد مبلغ مالیات

 تعیین شده، می شوند
مدبر نیا ادامه می دهد: نکته ای که در خصوص کتمان درآمد وجود دارد، این است 
در اجرای ماده ۱۹۲ نه تنها مالیاتی مطالبه خواهد شد بلکه مشمول جریمه ای 
معادل ۳۰ درصد مبلغ مالیات تعیین شــده و این جرم غیر قابل بخشش است. 
در اجرای ماده ۲۷۴ آمده کســی که کتمان درآمد داشته باشد، این جرم مالیاتی 
تلقی می شــود که در این راســتا جرم فرد، درجه ۶ است که قوه قضائیه با این 
موضوع برخورد می کند. ما اشــخاص را در کارگروهی تحت عنوان ماده ۲۷۴ 
مورد بررســی قرار می دهیم و در صورتی که مورد تایید قرار گرفت، موضوع به 
دادگستری ها ارسال خواهد شد. دادگستری ها نیر رای مورد نظر را در این زمینه 
صادر می کنند. وی با اشاره به سامانه شکایات مردمی بیان کرد: سامانه ای با شماره 
۱۵۲۶ وجــود دارد که مردم می توانند با آن تماس بگیرند و گزارش های خود را 
در زمینه فرار مالیاتی به ما انتقال دهند و اگر ســوالات یا ابهاماتی در این زمینه 
 داشتند، می توانند از این طریق به ما انعکاس دهند و ما آن موارد را مورد بررسی

 قرار می دهیم.

گنجشکرارنگمیکنندوبهجایقناریمیفروشند
اماواگرهایساختمسکنویلاییدولتی

لطفافقطکارتبهکارتکنید!
دردسرجدیدفروشندگانبرایمشتریان

عضو کمیسیون صنایع مجلس: 

در این روزها که اینترنت قطع است مخابرات دست در جیب مردم کرده !
گزارشها حاکی از افزایش قبوض مشترکین تلفن 
ثابت است. موضوعی که حتی یک نماینده مجلس 
در گفتگو با دیده بان ایران به آن اشاره کرده و گفته 
اســت: مخابرات در این روزها که اینترنت قطع 
است دست در جیب مردم کرده و میخواهد درآمد 
خود را از طریق گــران کردن آبونمان تلفن های 
ثابت جبران کند. مخابرات نمیتواند مشکل خود 
را حل کند بنابراین بودجه خود را اینگونه تامین 

میکند.
به گزارش خبرآنلاین، ۱۷ شهریورماه سال جاری، افزایش 
تعرفه هزینه ماهانه تلفن ثابت، موردتایید قرار گرفت و ستاد 
تنظیم بــازار، افزایش نرخ کارکرد تلفن ثابت را تصویب کرد. 
بر این اساس، این افزایش تعرفه در استان تهران بابت ۴۴۴۴ 
دقیقه مکالمه، هزینه ای معادل ۲۰۰۰۰ تومان، برای سایر مراکز 
استان ها به ازای حداقل ۳۳۳۳ دقیقه مکالمه ۱۵۰۰۰ تومان به 
عنوان حداقل و سایر شهرها به ازای ۲۶۶۶ دقیقه مکالمه معادل 
۱۰۰۰۰ تومان تعیین شد.از سال ۱۳۸۲ تا چندی پیش تعرفه ی 
تلفن ثابت افزایش اساسی نداشت. فقط دو مرتبه افزایش ناچیز 
داشت که بر کیفیت ارائه ی خدمات تأثیرگذار نبود. تعرفه های 
تلفن ثابت تا قبل از افزایش به شــرح زیر بود؛ تلفن ثابت به 
ثابت داخل استانی ۴۵ ریال، تلفن ثابت به ثابت خارج استانی 
۳۳۰ ریال، تلفن ثابت به همراه اول ۶۲۵ ریال و تعرفه تلفن 
ثابت به سایر اپراتورها ۶۲۵ ریال.شهریور سال جاری مصوبه 

»دستورالعمل نحوه تنظیم هزینه ماهانه خدمات مکالمه صوتی 
مشترکین تلفن ثابت« توسط ســتاد تنظیم بازار به شرکت 
مخابرات ابلاغ شد که بر اساس آن دستورالعمل، مبلغ ۲۰ هزار 
تومان به قبض ماهانه مشترکین تلفن ثابت شهر تهران، ۱۵ 
هزار تومان به قبض ماهانه مشترکین سایر مراکز استان ها و ۱۰ 
هزار تومان برای سایر شهرها در نظر گرفته شده است. این مبلغ 
در ازای دریافت مکالمه رایگان درون شهری، برون شهری یا 
تلفن همراه اســت. این در حالی است که این خدمات برای 
تمام تهرانی ها فعال شده و خطوطی که کارکردی ندارند نیز با 
افزایش هزینه قبض مواجه شده اند .رگولاتوری و مخابرات بعد 
از برگزاری جلسات متعدد برای اجرایی کردن و رسیدن به این 
مدل پرداخت برگزار کرده اند. مخابرات پیش از این اعلام کرده 
بود که به دلیل اجرایی نشدن مصوبه افزایش قیمت، زیانی ۲ 

هزار میلیارد تومانی را تجربه کرده است.
کاربران تلفن های ثابت استان تهران برای حفظ خط تلفن 
ثابت خود بر اساس جدول جدید پیرامون تعرفه های جدید تلفن 
ثابت، باید ماهانه ۲۰ هزار تومان، پرداخت کنند. این هزینه صرفاً 
هزینه ای است که صاحبان خطوط تلفن در پایتخت، در صورت 
عدم استفاده از خط تلفن و صرفا به منظور نگهداری این خطوط 
باید پرداخت کنند ولی گزارش ها حاکی از این است که این رقم 

بیشتر از ۲۰ هزارتومان است.
شما را به خدا جلوی این فسادها را بگیرید

در این رابطه؛ محمدتقی فاضل میبدی؛ یکی از اساتید برجسته 

حوزه علمیه قم گفت: بعد از بورس این دفعه دست مخابرات 
در جیب مردم. آبونمان تلفن ۱۸ هزار تومان شد.این چه راهی 
است که دولت محرومان در پیش گرفته است؟ گرانیهای پند 
برابر و فشار بر زندگی مردم کم بود که این بار مخابرات به جان 
مردم افتاد. شما را به خدا طبق وعده هایی که در انتخابات به 

مردم دادید، جلوی این فسادها را بگیرید.
لطف اله سیاهکلی؛ عضو کمیسیون صنایع و معادن مجلس 
شورای اسلامی گفت: مجلس میتواند به هر موضوعی ورود 
کند ولی با توجه به اینکه مخابرات بخش خصوصی اســت 
وزارت ارتباطات و فناوری اطلاعات و سازمان تنظیم مقررات 

تعرفه مخابرات را تعیین میکند بنابراین باید پاسخگو باشند.
وی ادامه داد: در دنیایی که صوت و تصویر به صورت رایگان 
جابجا میشود در کشــور ما هزینه تلفن را افزایش میدهند. 
موضوع افزایش قبوض تلفن نشــاندهنده این است که فهم 

درستی از بازار ICT نداریم و بلد نیستیم کار کنیم.
امروز که دیتا محور درآمد است آقایان صوت را 

محور درآمد قرار میدهند
عضو کمیسیون صنایع و معادن مجلس شورای اسلامی تاکید 
کرد: امروز که دیتا محور درآمد اســت آقایان صوت را محور 
درآمد قرار میدهند پس معلوم است که با محیط پیرامونی خود 
فاصله زیادی داریم.وی به موضوع اعتراضات اخیر اشاره کرد و 
گفت: مخابرات در این روزها که اینترنت قطع است دست در 
جیب مردم کرده و میخواهد درآمد خود را از طریق گران کردن 

آبونمان تلفن های ثابت جبران کند. مخابرات نمیتواند مشکل 
خود را حل کند بنابراین بودجه خود را اینگونه تامین میکند.

سیاهکلی با بیان اینکه شاید از لحاظ شرعی نیز این افزایش 
تعرفه ها مشکل داشته باشــد به دیده بان ایران گفت: مردم 
زمانیکه پول میدهند و امتیاز تلفن را خریداری میکنند در واقع 
هزینه دســتگاه مخابرات که زیرساخت محسوب میشود را 
پرداخت کرده اند و علاوه بر آن هزینه آبونمان را ماهیانه پرداخت 
میکنند درواقع حقوق کارمندان مخابرات را مردم میدهند ولی 
باید پاسخگوی این باشند که چرا پول اضافی از مردم میگیرند.
استدلال های منتشر شده از سوی برخی رسانه ها 

در حمایت از برای افزایش تعرفه ها
بر اساس این گزارش؛ استدلال هایی برای افزایش تعرفه ها 
بیان شده اســت به طور مثال یکی از خبرگزاری ها اینگونه 
توجیح کرده است که پس از خصوصی سازی شرکت مخابرات 
و چندپاره شدن ساختار ارتباطی کشور، مشکلات مالی متعددی 
گریبانگیر این بخش مهم شد. کاهش منابع درآمدی شرکت 
مخابرات پس از خصوصی سازی غلط این شرکت، چالش های 
اقتصادی مهمی را برای حوزه ارتباطات کشور رقم زد تا جایی 
کــه بارها وزیران ارتباطات دوره هــای اخیر، نبود منابع مالی 
مناسب را مهم ترین دلیل توسعه نیافتگی و بهبود زیرساخت های 
ارتباطی و مخابراتی کشور اعلام کرده اند. این مسائل در کنار 
یکدیگر سبب شد شرکت مخابرات برای پرداخت هزینه ها در 
چند سال اخیر به راهکارهایی مانند فروش املاک و مستغلات 

روی بیاورد. افزایش تعرفه ماهانه برای تلفن های ثابت هم راه 
دیگری برای تامین اعتبار موردنیاز شرکت مخابرات است که 
در چند ســال اخیر به تصویب نرسیده است، بنابراین افزودن 
بندی به نام »هزینه خدمات مکالمه صوتی« راهکار جدیدی 
است که شرکت مخابرات با همکاری شورای عالی رقابت و 
تایید کمیسیون تنظیم مقررات مخابرات اجرایی کرده است. این 
در حالی است که بسیاری از مشترکان گفته اند افزایش هزینه 
بدون اطلاع قبلی بوده و ناگهان روی قبوض آن ها آمده است.

وزارت ارتباطات مسئله افزایش تعرفه )خدمات مکالمه صوتی( 
را منوط به سه شرط کرده است. اول؛ این که حتما شبکه انتقال 
داخل استانی مخابرات را نوسازی کنند، دوم؛ توسعه فیبر نوری 
در طرح فیبر نوری برای منازل و کســب و کارها انجام شود 
و سوم؛ مشــکلات داخلی مخابرات با آن رفع و درآمد جدید 
صرف بازنشستگان، ایثارگران و کارمندان شود.در این خصوص 
محمدرضا بیدخام؛ مدیر کل ارتباطات و امور بین الملل شرکت 
مخابرات ایــران در گفتگویی ضمن تکذیب این خبر گفت: 
خبری که منتشــر شد بر این نکته اشــاره دارد که شرکت 
مخابرات به واسطه ۲۰ هزار تومانی که از شهریور در قبوض 
مشترکان تلفن ثابت ساکن تهران درج شده ماهانه ۷۰۰ میلیارد 
تومان درآمد دارد؛ از اساس کذب است.باتوجه به اینکه استفاده 
از خط تلفن ثابت در ســال های اخیر کاهش پیدا کرده است. 
افزایش تعرفه تلفن ثابت یا همان تغییر روش محاسبه قبض 

تلفن به نوعی برای جبران درآمدهای شرکت مخابرات است.

رئیس سازمان بازرسی کل کشور با انتقاد 
از بانک هــا به دلیل عــدم اجرای قانون 
رفع موانع تولید گفت: ســال به سال بر 

بنگاه های بانکی افزوده می شود.
به گزارش بازار، ذبیح الله خدائیان پیش از ظهر سه 
شنبه در مراسم تودیع و معارفه بازرس کل مازندران 
با تاکید بر رفع موانع فراروی سرمایه گذاری بخش 
خصوصی، اقتصاد مقاومت را بهره گیری از ظرفیت 
های مردمی دانست و گفت: باید به بخش خصوصی 

برای ســرمایه گذاری اعتماد کنیم.وی راه اندازی پنجره واحد را برای حمایت از 
سرمایه گذاران لازم دانست وگفت: مازندران در حوزه های مختلف نظیر صنایع 
تبدیلی مرکبات نیازمند سرمایه گذاری است و باید از قبل مجوزها و اراضی برای 

ســرمایه گذاری در شهرک های صنعتی را آماده 
کنیم.رئیس سازمان بازرسی کل کشور با انتقاد از 
عملکرد سیستم بانکی کشور اظهار داشت: برخی از 
بانک ها به جای عمل به وظایف بنگاه داری کردند 
و تسهیلات را به جای تخصیص به بخش تولید به 
بنگاه های مرتبط به خود اختصاص دادند.خدائیان با 
اظهار این که طبق قانون رفع موانع تولید سالانه با 
۳۳ درصد بنگاه های مرتبط بانک ها واگذار شود، 
گفت: برخی از بانک ها نه تنها به این قانون عمل 
نکردند بلکه بر بنگاه های خود افزودند.وی حمایت از اقتصاد مقاومتی و صنایع 
دانش بنیان را امری مهم برشمرد و گفت: تولید اشتغال آفرین مسئلیه ای مهم بوده 

زیرا جوانان با مشکل اشتغال مواجه هستند.

دلخوش اباتری، نماینده مردم صومعه ســرا در مجلس گفت: 
وزرایی که در حوزه اقتصادی توانایی کار ندارند، باید خانه نشین 

شوند.
به گزارش بازار، سید کاظم دلخوش اباتری در نشست دیروز مجلس در تذکری 
با انتقاد از افزایش قیمت دلار گفت: به جای اینکه دولت و مسئولان به موضوع 
تصمیم گیری در حوزه واحد پول منطقه ای و اتخاذ تصمیم در این حوزه بپردازند، 
به کشورهای کوچک تمرکز کرده و به دنبال دلار هستند و باید بانک مرکزی در 
این باره توضیح دهد.وی افزود: از طرف دیگر گمرکات در اختیار وزارت اقتصاد 
است و این صحیح نیست، بلکه باید تصمیم گیری در مورد گمرکات در اختیار 
وزارت صنعت باشــد. وی با انتقاد از وزارت ورزش گفت: اکثر فدراسیون ها از 
عملکرد وزارت ورزش گله مند هستند، همچنین هیات رئیسه باید درخصوص 
وضعیت قیمت دلار نیز جلسه غیرعلنی برگزار کند تا نمایندگان بدانند آیا آقایان 

اقتصادی دولت برنامه ای دارند؟ بانک مرکزی در کار خود مانده است و طرح 
های آبدوخیاری مطرح می کند!

نماینده مردم صومعه سرا در مجلس یازدهم در بخش دیگری از صحبت های 
خود اظهار داشت: اگر وزیر راه توان کار کردن ندارد، خانه نشین شود. این روزها 
نیز سُر خورده و معلوم نیست کجا استفاده است! ما ۶ ماه است برای حل مشکل 
مردم و بیان دردهای آنها، پشت در وزارتخانه مانده ایم، لذا از هیات رئیسه می 
خواهم برای پیگیری مشکلات جلسه برگزار کند و به دولت متذکر می شوم 
بدون رودروایستی برخی از وزرایی که توان کار در حوزه اقتصادی ندارند، خانه 
نشین کند. شاهدیم موضوع تحقیق و تفحص به استان ها کشیده و وقتی 
مسئولان استان ها ضعیف هستند و برخی استان ها توان اداره ندارند، باید از 
بدنه دولت خارج شوند. همچنین باید موضوع تعهد ساخت ۴ میلیون مسکن و 

راه روستایی نیز تعیین تکلیف شوند.

بانکهاقانونرفعموانعتولیدرااجرانمیکنند
رئیسسازمانبازرسیکلکشور:

وزراییکهتوانکارندارندبایدخانهنشینشوند
نمایندهمردمصومعهسرادرمجلس:

اخبار کوتاه 


